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НАСЛЕДНИК НА ВЕСТНИК „СТУДЕНТСКА МИСЪЛ“ (1920 г.) И НА ВЕСТНИК „ИКОНОМИСТ“ (1954 г.)

105 години по пътя към знанието – 
и това е само началото 

� �

На стр. 6

Предай нататък

Калоян Стефанов:  
Ако преподавател закъснее 

няколко пъти, трудно 
можеш да върнеш 

студентите в залата

ИНТЕРВЮ

На стр. 4

Проф. Димитър Димитров: 
Виждам университета още 

по-международен, още 
по-дигитализиран

На стр. 12

Мисия спорт

ОБМЕН НА ОПИТ  
И ЗНАНИЯ

На стр. 8

Проф. Георгиос Плиос: 
Нашата инфраструктура 

не е достатъчна, за да 
въведем задължително 

присъствие

Не всеки ден един универси-
тет става на 105 години. И още 
по-рядко го прави с усещането, 
че тепърва започва. Достатъч-
но време мисията му да се наре-
че традиция. Университетът 
за национално и световно сто-
панство празнува повече от 
век, изпълнен с академични ус-
пехи, стремеж за бъдеще и гор-
до вдигната глава. Тържестве-
ното събрание, посветено на 
юбилея на един от най-старите 
и авторитетни икономически 
университети в България, беше 
уважено от българския патриарх 
Даниил, председателя на Народ-
ното събрание Наталия Кисело-
ва и министъра на образование-
то и науката Красимир Вълчев. 
Събитието се състоя в аула 
„Максима“.

С откриващи думи ректорът 
на УНСС проф. д-р Димитър Ди-
митров каза, че това не е само 
честване по случай дълголетие-
то на една академична институ-
ция, а отдаване на дължимото 
на хората, които са изградили и 
продължават да изграждат ней-
ния авторитет, нейното име 
и нейното бъдеще. Университе-
тът не е просто място, където 
се усвояват икономически, правни 
или управленски концепции. Той е 
мястото, където младите хора се 
учат на отговорност, почтеност, 
трудолюбие и стремеж към исти-
на, подчерта проф. Димитров.

Благодарствен молебен по по-
вод 105-годишнината бе отслу-
жен от българския патриарх Да-
ниил, който в своето слово каза:

Светата Българска православна 
църква е не само усърден молит-
ствувател за успеха на образо-
вателното дело, но и естествен 
съмишленик на всяка една стой-
ностна образователна инсти-
туция у нас, каквато безспорно е 
Университетът за национално и 
световно стопанство.

След това прочете послание-
то си в Златната книга на уни-
верситета: Божествената ико-
номика, домостроителството 
или осъществяването на божия 
замисъл за човека и света се ос-
новава на принципа на любовта 

към Бога и човека. Този принцип 
е продуктивен и в икономиката, 
защото тя все пак се свежда до 
отношения между човеци, рес-
пективно общества, народи.

В знак на признателност за 
оказаната подкрепа към акаде-
мичната общност проф. Дими-
тров удостои с почетен медал 
българския патриарх за духовна-
та подкрепа към мисията на уни-
верситета. Със същото отличие 
бяха наградени председателят на 
Народното събрание и министъ-
рът на образованието и науката 
за тяхната ангажираност с раз-
витието на висшето образова-
ние и научната дейност в УНСС.

Председателят на Народно-
то събрание Наталия Кисело-

ва подари на ректора копия на 
Търновската конституция, на 
Сребърната конституция и на 
Конституцията от 1991 г., как-
то и почетен знак на Народното 
събрание. Днес всички вие трябва 
заслужено да се гордеете, защото 
през всички тези години УНСС 
гарантира висококачествено и 
модерно образование, успешна про-
фесионална реализация на студен-
тите и докторантите. Вие сте 
семейство, което пази академич-
ния дух и традиции, всеки от вас 
има своя принос за развитието на 
университета. Успехът на всеки 
от вас е успех на образователната 
институция, подчерта г-жа Ки-
селова. 

Посланието є в Златната кни-
га на УНСС е: Образованието е 
предизвикателство и инвести-
ция. Да го осигуряваш на млади-
те хора е отговорност, мисия и 
призвание. За 105 години история 
УНСС доказа, че е икономически 
университет, чийто автори-
тет далеч прекрачва границите 
на нашата родина и в чиито ау-
дитории се обучават поколения 
български икономисти, банкери, 
държавници, управници, дипло-
мати, политици. Нека и в бъдеще 
УНСС да бъде символ за модерно и 
качествено образование и успеш-
на реализация. Продължавайте да 
постигате основната цел на об-
разованието – знание с морал.

Проф. д-р Димитър Димитров, ректор на УНСС, Наталия Киселова, председател на Народното събрание, българският патриарх Даниил и Красимир Вълчев, 
министър на образованието и науката, откриват Тържественото събрание (от ляво на дясно)

Българският патриарх Даниил отслужва Благодарствен молебен

Доц. Иван Стоилов: 
Добрият треньор е 

едновременно психолог, 
стратег и ментор
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Министърът на образованието 
Красимир Вълчев поздрави универси-
тета и каза, че е най-голямото ико-
номическо висше училище, на което 
в най-голяма степен се разчита за 
развитието на икономиката ни. Под-
готвили сте толкова много икономисти, 
юристи, управленци през всичките тези 
години. Поздравявам ви, че участвате 
във формирането на толкова важни по-
литики, че университетът не само дава 
знания, но има и една друга много важна 
мисия – да възпитава, изтъкна още ми-
нистър Вълчев. В своето послание в 
Златната книга той допълва: Пожела-
вам на УНСС да продължава да изграж-
да лидери, които движат икономиката, 
бизнеса и управлението на страната 
ни, както е било и през последните 105 
години. Стъпвате върху солидна и бога-
та история и традиции, за да можете 
да посрещнете предизвикателствата на 
бъдещето като водещ висш икономиче-
ски университет.

Според председателя на Съвета на 

настоятелите на УНСС Максим Бе-
хар историята на УНСС е крепена от 
устойчивост и иновации. Той каза, че 
университетът е преминал през без-
брой предизвикателства, като съще-
временно е налагал съвременни подходи 
в обучението и развитието на акаде-
мичната среда.

УНСС не е просто университет, той 
е кауза. Каузата да подготвяш лидери, 
експерти, визионери. Каузата да възпи-
таваш поколения в дух на знания, отго-
ворност и национално достойнство. Об-
ръщам се към ректора и го поздравявам за 
професионализма, ентусиазма и силния 
дух, с който води Университета, каза в 
своята реч пред събралите се Калоян 
Стефанов, председател на Студент-
ския съвет.

След церемонията ректорското ръ-
ководство заедно с деканите на факул-
тетите в Университета, главните 
секретари, преподавателите, студен-
тите и гостите поднесоха венци и 
цветя пред паметника на основателя и 

първи ректор на УНСС проф. Стефан 
Бобчев. 

Градим история
Повече от 1200 представители на по-

литическия, академичния и бизнес елит 
на България се включиха в тържестве-
ния прием, организиран в Националния 
исторически музей по-късно на същия 
ден. Приветствия към гостите на съ-
битието отправиха председателят на 
Народното събрание Наталия Кисело-
ва, вицепрезидентът Илияна Йотова, 
министърът на енергетиката Жечо 
Станков и министърът на правосъди-
ето Георги Георгиев. Сред официални-
те гости на приема бяха двама прези-
денти на Република България – Георги 
Първанов и Росен Плевнелиев, народни 
представители, посланици, област-
ни управители, кметове на общини, 
представители на държавната адми-
нистрация, бизнеса и академичната 
общност. Събитието започна под зву-

ците на националния химн, изпълнен 
от Гвардейския представителен духов 
оркестър. 

В словото си вицепрезидентът Или-
яна Йотова открои ролята на проф. 
Стефан Бобчев като визионер, който 
още в началото на XX век е разбрал, че 
без грамотни хора не може да има ста-
билна държава. Тя подчерта, че УНСС 
не просто обучава студенти, а изграж-
да в тях увереност, морал и усещане за 
отговорност. Дух, който прави сила-
та – и то не само в девиза на УНСС, а 
и в неговите делата. Само грамотните, 
свободните и независимите хора могат 
да бъдат гарант за демокрацията, до-
пълни тя.

Министърът на енергетиката Жечо 
Станков подчерта дългогодишното 
партньорство между българската 
енергетика и УНСС, като изрази благо-
дарност за съвместната работа и при-
носа на университета към развитието 
на сектора. В знак на признателност 
Станков връчи на ректора почетен 



105 години  
по пътя  
към знанието – 
и това е  
само началото 

Тържественото събрание събра рек-
торско ръководство, декани на фа-
култетите в Университета, главни 
секретари и преподаватели

Повече от 
1200 предста-

вители на 
политическия, 

академичния 
и бизнес елит 

на България 
се включиха 
в тържест-

вения прием, 
организиран в 

Националния 
исторически 

музей

Проф. Димитров удостоява с почетен медал 
патриарх Даниил за духовната подкрепа към 
мисията на университета

Академичното ръководство на УНСС

 Вицепрезидентът Илияна 
Йотова изнесе реч по 

време на тържествения 
прием в Националния 

исторически музей
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плакет на Министерството на енер-
гетиката. Проф. д-р Димитър Дими-
тров получи плакет и от министъра 
на правосъдието. Министър Георгиев 
поздрави университета за изключи-
телните му заслуги и добави, че усили-
ята на УНСС да бъде част от процеса 
на вземане на управленски решения не 
само чрез своите възпитаници, но и 
чрез приноса към науката, са положи-
телни и имат резултат.

Музикален домакин на събитието 
беше талантливата българска изпъл-
нителка Деси Добрева, която поздрави 
гостите с подбрана програма.

Символичен жест към началото и 
уважение към корените бе поставен с 
решение на Столичния общински съ-
вет и по инициатива на ректора на 
УНСС – фасадата на сградата на ул. 
„Славянска“ № 6 ще бъде увенчана с въз-
поменателна табела. Там преди повече 
от век, в дома на Славянското друже-
ство, се поставя началото на Свобод-
ния университет за политически и 

стопански науки – първообраза на на-
шия университет. Надписът ще гласи: 
В тази сграда на 21 май 1920 г. се учредява 
Свободният университет за политиче-
ски и стопански науки, чийто правопри-
емник е Университетът за национално и 
световно стопанство – УНСС.

Доказано признание
Юбилеят бе отбелязан не само в 

София, но и в десетки академични 
центрове по света. Университетът 
получи поздравителни адреси и виде-
опослания от свои партньори от во-
дещи университети в Европа, САЩ, 
Индия и Китай, както и от всички 
институции в европейския алианс 
ENGAGE.EU. Българските универси-
тети и Съветът на ректорите също 
изразиха уважението си към дълголет-
ната история и ролята на УНСС в 
развитието на висшето образование 
в страната. Това е знак, че универси-
тетът не просто принадлежи на ака-

демичната карта на света, а активно 
я чертае. 

Стотици поздравителни адреси пре-
пълниха пощата на университета и 
заредиха с топли емоции. Официални 
писма по повод годишнината бяха по-
лучени от президента на Република 
България Румен Радев, от почти всички 
министерства и от комисиите в На-
родното събрание. Празникът бе ува-
жен и от българските посланици в Ис-
пания, Молдова, Германия, Аржентина 
и Кувейт, които изпратиха специални 
послания от името на българската ди-
пломация по света. Редица държавни 
агенции, синдикати и професионални 
камари също изпратиха поздравител-
ни адреси. Сред тях са КТ „Подкрепа“, 
Държавна агенция „Технически опера-
ции“, Националното сдружение на об-
щините в България, Синдикатът на 
българските учители, Българо-румън-
ската търговска камара и още много 
други. Юбилеят на УНСС не просто 
събра хора, а обедини институции в 

името на просветата. Показателно 
е, че когато една академична общност 
празнува 105 години от създаването си, 
с нея празнуват всички. 

Своето уважение към УНСС засвиде-
телстваха и общините в цялата стра-
на. Областни управители и кмето-
ве изпратиха сърдечни поздравления, 
признавайки ролята на университета 
като партньор в развитието на реги-
оните и местните икономики. Бизне-
сът, с който УНСС поддържа активно 
сътрудничество и има над 200 подпи-
сани меморандума, се включи и изпрати 
сърдечни поздравления по повод голе-
мия празник. 

Юбилеите ни връщат към началото, 
карат ни да се замислим, но истинска-
та сила на една институция е в това 
накъде гледа. А със своите постижения 
и традиции УНСС гледа именно напред. 
С респект към миналото, с увереност в 
настоящето и с ясна визия за бъдещето. 

ДЕЙВИД ГЕОРГИЕВ

Гвардейският представителен духов оркестър

Талантливата 
българска 

изпълнителка 
Деси Добрева 

беше музикален 
домакин на 
събитието
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– Проф. Димитров, как се промени  
висшето образование в България през по-
следните години?

– Стана по-конкурентоспособно, броят на кан-
дидат-студентите намалява и университетите 
станаха по-активни. Рейтинговата система също 
ги стимулира да бъдат по-активни в това отноше-
ние. Това намаляване на бройката предизвика про-
мени в структурната специализация на универси-
тетите, като поддържането на катедри в много 
други направления стана трудно. Стремежът е 
висшето образование да бъде по-интернационално. 
Появиха се европейските алианси – мисля, че вече 
осем университета от България участват в таки-
ва.

Промени има и при заплащането – вече в закона е 
заложено, че заплатите на преподавателите са обвър-
зани със средната работна заплата. Това създаде ста-
билност във висшите училища, надявам се да се запази 
и през следващите години.

– Какви са най-големите трудности 
пред университетите днес и как УНСС се 
справя с тях?

– Когато започна първият ми мандат преди пет го-
дини, държавната поръчка беше намалена с 40%. Това 
беше израз на политика, според която икономисти 
и администратори има в излишък. Капацитетът на 
университетите не може да бъде много по-голям от 
реалния брой кандидат-студенти. Но ние успяхме да 
реагираме. 

Успяхме да задържим общия брой на приема и по 
държавна поръчка, и платено обучение. Увеличихме 
приема на международни студенти от диаспората и 
търсим нови възможности. През последните няколко 

Висшето образование у нас се променя –  
с нови технологии, променени нужди на бизнеса 
и глобална конкуренция. Как реагира един от 
водещите университети в България? Ректорът 
на УНСС проф. д-р Димитър Димитров разказа 
за предизвикателствата, трансформациите, 
международните планове и бъдещето на 
образователната институция и студентите

Виждам университета 
още по-международен, 
още по-дигитализиран

Проф. Димитър ДИМИТРОВ: 

години броят на желаещите да учат при нас расте – 
кандидатстват около 7000 души, а успешно премина-
ват над 4000.

Променихме приема по специалности, което засили 
ангажимента на катедрите към студентите от само-
то начало. Така се увеличи ангажираността и на сту-
дентите към катедрите. Учебните програми също 

търпят промени, макар и невинаги видими. Това е вни-
мателен процес – с оглед нуждите на бизнеса, научно-
то развитие и наличния преподавателски капацитет.

Имаме около 40 бакалавърски и 90 магистърски про-
грами, което ни прави сред най-гъвкавите и широкос-
пектърни университети. Увеличи се и броят на при-
етите студенти в магистърско обучение.

Проф. д-р Димитър 
Димитров: „Ако някой иска 
да се развива, да заповяда 

в УНСС.“

ИНТЕРВЮ
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– Как се променят специалностите и 

програмите, за да отговарят на новите 
професии и нуждите на бизнеса?

– Бизнесът и държавата имат нужда от разнообраз-
ни специалисти. В УНСС имаме много тясна връзка с 
практиката, която мотивира катедрите да търсят 
иновации. Има няколко нови програми, които всъщ-
ност няма как да ги е имало преди 10–15 години в облас-
тта на киберсигурността, изкуствения интелект, 
големите бази данни, работа със софтуер. 

Това не са резки промени – става постепенно, с вни-
мателен подбор. Имаме съвет, който оценява всяка 
нова програма. Пример са уникалните програми по 
криптоикономика и ядрена сигурност – магистърски, 
но ще станат и бакалавърски. 

Ние като университет имаме достатъчно голям 
капацитет да предложим тези неща и авторитет, за 
да привлечем и хора от практиката. Разбира се, има 
и други идеи, но те са свързани с информационните 
технологии и изкуствения интелект в много области.

– Как помагате на студентите да на-
трупат практически опит още по време 
на следването си?

– Имаме отлично развит кариерен център и стар-
тъп хъб. Освен това преподавателският ни състав 
включва много хора от реалния бизнес – банки, инсти-
туции, компании. Те трансферират практически зна-
ния и често са мост към реализацията.

Създадохме и т.нар. бизнес академии – вече има 12–13 
съвместно с големи компании. Те предлагат стажове, 
стипендии и дори работа. Това е ефективна форма 
за реализация, а данните от НОИ показват, че близо 
100% от нашите възпитаници се реализират успеш-
но, и то по специалността си.

– Как се развиваме в международен 
план, какъв е интересът от чуждестран-
ни студенти и висши училища?

– Потенциалът е голям. Имаме студенти по програ-
ма „Еразъм“, както и от диаспората – неколкостотин 
души общо. Срещаме се с български общности 
в Македония, Сърбия и други държави, за да 
привличаме млади хора.

Развиваме съвместни програми с ки-
тайски и италиански университети, 
предстои и с Косово и Узбекистан. Това 
е важно, защото от Западна Европа и 
Турция е трудно да привлечем сту-
денти поради разликите в икономика 
и право.

– Как университетът успява да съче-
тае традицията с нуждата от инова-
ции?

– Организираме изнесени изпити в различни градо-
ве – Сандански, Петрич, Гоце Делчев, Ямбол, Враца и 
други. Модернизирахме и дигитализирахме приема, за-
писването, заявките за общежитие. Вече няма харти-
ени уверения – заменени са с дигитални услуги. Над 20 
услуги вече са достъпни онлайн. Опашките изчезнаха.

– Кои умения според вас ще бъдат 
най-важни за младите хора през следва-
щите години?

– Трябва да се научат да работят с изкуствения 
интелект. Както казва Максим Бехар, който е пред-
седател на съвета на настоятелите: „Изкуственият 
интелект няма да измести хората от техните ра-

ботни места. Ще ги изместят тези, които могат да 
работят с изкуствения интелект.“

Младите трябва да са любознателни, отворени, 
готови да използват новите технологии във всеки-
дневието и професията си. Някои неща, които са ни 
се стрували традиционни като писане на дълги доку-
менти, анализ и синтез, изкуственият интелект сега 
ги прави за секунди. Това променя правилата на игра-
та, но младите хора трябва да бъдат готови за това 
нещо. И в някои отношения те може би са и по-под-
готвени още като студенти.

– Как си представяте университета след 
още 10 години? Какво бихте искали да се случи 
до 2035 година?

– Виждам го още по-международен, още по-дигита-
лизиран. В тази посока. И може би още по-европейски, 
защото ние като част от ENGAGE EU, Европейския 
университет, алианса на 10 водещи бизнес универси-
тета в Европа, ще засилим това сътрудничество, на-
дявам се. И нашите студенти ще могат да разменят 
семестри, да разменят дисциплини, да се възползват 
от техните кариерни центрове, от техните бизнес 
възможности.

Европейската комисия засега обсъжда идеята за 
обща европейска диплома или някаква стандартизира-
на европейска диплома, тоест да не се налагат призна-
вания, легализации, много други неща. Така че ще ста-
нем още пљ европейци, още по-дигитални европейци. 
Това ми е представата за бъдещето.

– Какво бихте казали на студент, кой-
то се чуди дали да учи в нашия универси-
тет?

– Нашият слоган е: „Пътят на успеха минава през 
УНСС“. Това е добро място, където човек може да се 
подготви за реалния бизнес и за реалния живот. Пред-
лагаме гъвкавост, възможности за стартъпи, бизнес 

академии, силна среда за развитие. 
Ако някой иска да се развива, да заповяда в 

УНСС.

АЙЛИН ДРИКОВА

 „Младите трябва да са любо-
знателни, отворени, готови да 
използват новите технологии 
във всекидневието и професи-
ята си.“
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– Какво ви мотивира да се кандидатира-
те за председател?

– Още от началото на обучението си, макар и в ус-
ловията на COVID-19, бях привлечен от дейността на 
Студентския съвет. В по-горните курсове, когато не-
щата започнаха да се нормализират, участвах в едно 
тяхно събитие и останах силно впечатлен от инициа-
тивите – екоакции, благотворителни кампании, соци-
ална ангажираност. Още тогава се припознах, въпреки 
че не бях член. Това ме мотивира да бъда активен и да 
се включвам в техни събития.

Присъединих се, а впоследствие бях избран за секре-
тар. През тези две години натрупах опит и работих с 
тогавашния председател Илиян Чабуклийски. Това ми 
даде увереност да се кандидатирам – решение, което 
приех с пълното съзнание за отговорността, която 
носи тази роля. На семинара в Дряново, проведен в пе-
риода 27-29 април 2025г, бях избран начело на студент-
ската общност.

– Какви са основните приоритети, вър-
ху които ще се фокусирате по време на 
вашия мандат?

– През годините се е постигнало много, но винаги 
има какво още да се направи. С екипа ми се обединява-
ме около няколко ключови приоритета, като на първо 
място поставяме качеството на обучението. Ние сме 
най-големият икономически университет в България и 
Югоизточна Европа, но това не означава, че не можем 
да се стремим към още по-високо ниво. Искаме да бъдем 
конкурентоспособни в Европа, което изисква инвес-
тиции в качествено образование.

Една от идеите ни е да се върнат заверките като 
мярка за връщане на студентите в залите. Също така 
настояваме за повече занятия в по-малки групи, кое-
то би позволило по-персонализиран подход и по-добро 
усвояване на материала. Едно е, когато ти обяснят 
материала в зала, пълна с 200 души, друго е, когато е 
по-селектирано – на малки групи от по 25–30 души. 
Считаме също, че трябва да се въвеждат иновативни 
методи на преподаване и да се актуализира съдържа-
нието на лекциите, тъй като в момента част от пре-
подавания материал е остарял и неангажиращ.

Ще продължим да развиваме и утвърдени инициати-
ви като спортния турнир, форума „Кариера и бизнес“, 
благотворителния бал. Тази година бяха събрани близо 
11 000 лева в подкрепа на Димитрина Кавръкова, която 
е студентка в магистърска програма „Счетоводство 
и контрол“. През последните години нашето сътруд-
ничество с Националното представителство на сту-

ПРЕДАЙ НАТАТЪК

КАЛОЯН СТЕФАНОВ: 

Ако 
преподавател 
закъснее 
няколко пъти, 
трудно можеш 
да върнеш 
студентите в 
залата
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Калоян Стефанов бе избран за председател на 
Студентския съвет на УНСС с пълно мнозинство. 
Мандатът му е до 2027 г. Той е от Бургас и е 
магистър по „Бизнес анализи и проекти“, като 
бакалавърската си степен завършва в УНСС – 
„Бизнес икономика и мениджмънт с преподаване на 
английски език“. 

дентските съвети е на изключително високо ниво и 
ние продължаваме добрата съвместна работа.  С тях-
на помощ бяха ремонтирани 3 блока от студентските 
общежития – 55В, 55Г и 61А, а в момента строителни 
дейности протичат в други два – 9 и 40А.

Кое е най-голямото предизвикателство 
пред Студентския съвет според вас?

– Качеството на образованието. То не зависи само 
от обучаващите се, а и от преподавателския състав. 
Има много стойностни лектори, но за съжаление има и 
такива, които отсъстват, закъсняват или не полагат 
нужните усилия. Това демотивира младите хора – ако 
преподавател закъснее няколко пъти, трудно можеш 
да накараш студентите да се върнат в залата. Затова 
вярвам, че стъпка по стъпка можем да променим сре-
дата.

– Смятате ли, че изборният процес 
беше прозрачен?

– Да, напълно. Доколкото съм запознат от Национал-
ното представителство, ние сме единственият Сту-
дентски съвет на територията на Република Бълга-
рия, който провежда изборите си по подобен прозрачен 
начин и в такъв период от време – с изборна комисия, 
две урни и проверка на студентските книжки. Гласу-
ването продължи 8–9 дни, което позволи максимално 
участие, докато в останалите университети всичко 
приключва в рамките на час. Имаше около 180 канди-
датури за 60 места – това показва, че интересът беше 
огромен. Радвам се, че всичко премина толкова профе-
сионално, макар и да бе натоварено.

– Как ще насърчите студентите да 
участват в извънкласни дейности?

– Важно е дейностите да имат стойност за тях – да 
им помогнат да развият умения, като например пре-
зентационни способности и така нататък. Продължа-
ваме инициативи като Trainings UNWE, където каним 
гост-лектори и организираме практически семинари. 
Уверен съм, че когато видят смисъл и полезност, сту-
дентите сами ще се включват.

– Какво бихте казали на онези, които не 
се чувстват достатъчно ангажирани с 
университетския живот?

– Всеки има право да избере как да разпределя времето 
и интересите си. Не всеки се вълнува от учебния про-
цес. Бих казал на онези, които биха искали да се вклю-
чат, но не знаят откъде да започнат – ние сме напъл-
но отворени. Не сме затворена общност – напротив, 
търсим нови идеи, нови хора. Всяко събитие е възмож-
ност за нови запознанства, за включване в нещо смис-
лено.

– Университетът празнува своята 105-
а годишнина. Каква е ролята на студент-
ската структура в честванията?

– На първо място, искам да изкажа благодарност на 
целия екип, който организира всичко това. Изключи-
телно съм горд, че успях да бъда част от организация-
та на празника. На 20 май имах честта да кажа привет-
ствие като председател на Студентския съвет – след 
патриарха на България, министъра на образованието, 
председателя на Народното събрание и ректора. Под-
несохме венци пред паметника на основателя, а вечер-
та присъствахме на коктейл в Националния истори-
чески музей. Събитието беше не само тържествено, 
но и изключително ползотворно – срещнахме много 
представители на бизнеса и институции.

– Как си представяте вуза след още 5 
или 10 години?

– Ако запазим настоящия темп на развитие, съм 
уверен, че ще бъде на още по-високо ниво. Знаете, че 
все пак сме държавен университет и бюджетът ни е 
свързан с държавата. Тя трябва да бъде стабилна, за-
щото когато има политически размирици, нещата не 
вървят добре, но аз съм положително настроен.

ПАВЕЛ АНГЕЛОВ

Моментът на гласуване с пълно мнозинство

Членове на сената: Пламена Панайотова – студентка III курс, факултет „Икономика на инфраструктурата“ и 
секретар на Студентски съвет при УНСС,  Даниел Желязков – магистър във факултет „Приложна информатика 
и статистика“, Мариела Кирилова – магистър във факултет „Управление и администрация“, Милена Парсамова 
– студентка IV курс, факултет „Управление и администрация“, Невена Илкова – студентка IV курс, Юридически 
факултет, Илиян Чабуклийски – докторант в Бизнес факултет
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Нашата инфраструктура не е достатъчна, 
за да въведем задължително присъствие

ОБМЕН НА ОПИТ И ЗНАНИЯ

– Каква е целта на посещението ви?  
– Аз съм тук по програма „Eразъм“, за да чета лекции 

на български студенти. За втори път съм в България – 
първото ми посещение бе през април 2024 година. Винаги 
идвам с голямо удоволствие, тъй като съм български въз-
питаник. Тук съм прекарал 9 години и затова ми е винаги 
приятно да се върна. 

– Как оценявате възможностите, които про-
грама „Еразъм“ предоставя за сътрудничество 
между УНСС и Атинския университет?

– Тези възможности са предвидени в самата програма – 
ние не можем да ги променим. Те имат възможността да 
стоят един или два семестъра в една друга държава. По-
неже аз отговарям за отношенията на нашата катедра 
с останалите (България, Турция, Италия, Португалия, 
Испания), това, което съм наблюдавал – и не само аз – е, че 
студентите, които отиват в друга страна по „Еразъм“, 
проявяват две поведения, които са много характерни и за 
другите в Гърция. 

Първо, те не посещават много често лекциите, за да 
не кажа изцяло, и това е нормално, тъй като не говорят 
езика. Те могат да изготвят една курсова работа на ан-
глийски език обикновено. Второ, по принцип това важи за 
гърците, не знам за испанците и португалците в Гърция, 
те не общуват със студенти от други страни. Ние пред-
лагаме на студенти от други страни курсове на англий-
ски, но те не са много, два са. Това не е достатъчно. Също 
така трябва да решим проблема с общуването. Трябва да 
се общува и с местните хора, но и с останалите.

– Вашите изследвания се фокусират върху ме-
дии, кризи и фалшиви новини. Какво бихте посъ-
ветвали младите хора относно критичното ми-
слене и достъпа до информация? 

– Когато човек само консумира информацията, без да я 
анализира критично, той лесно става жертва на стере-
отипи и предразсъдъци. Именно те са в основата на фал-
шивите новини. За да развитие критично мислене, човек 
трябва да има собствен мироглед и до известна степен 
оформена идеология, без значение каква е тя.

Освен това е важно да бъде активен в социалния жи-
вот, а не само онлайн. Опитът идва с участие – този, 
който общува с хора от различни култури, по-лесно ще 
разпознава дали една новина е достоверна.

Пример ще дам с личния си опит – когато пристигнах 
като студент в България, получих голяма подкрепа от 
българските си колеги, които имаха много добро мнение за 
нас, гърците. С течение на времето дойдоха други гърци 
с различен манталитет и това се промени. Сега виждам 
ясно, че всяка нация има категории хора с различен морал, 
образование и култура. Затова е важно да гледаме човека 
като индивид, а не през призмата на предразсъдъците му.

– Как може да се гарантира прозрачност и 
етика в онлайн медиите и как това влияе на ме-
дийния пазар? 

– Това е почти невъзможно, докато интернет е комер-
сиализиран. През 90-те години, когато интернет се при-
ватизира, съдържанието бе доминирано от две основни 
категории – порнография и научна информация. След 
като се появиха платформи като Facebook и други подоб-
ни, те започнаха да продават съдържание, което е лесно 
за консумация и отговаря на вече изградени стереотипи. 

– Как виждате ролята на университетите в 
подготовката на студентите с предизвикател-
ствата на информационното общество? 

– Университетът днес е една от малкото институ-
ции, където може да се упражнява рационалното мислене. 
Там трябва да останем свободни и да разменяме мнения и 
знания. Университетите са тези места, където се създава 
компетентност чрез експерименти и критична оценка. 

Основните опасности, които заплашват свободата, 
са две. От една страна, правителствата често искат да 
намалят разходите, което води до закриване на катедри. 
От друга страна, натискът за свързване на универси-
тетите с производствата може да наруши основната 
цел – да се търси истината. Фирмите имат други при-
оритети, фокусирани върху печалбата. Тук се сблъскват 
интересите, а между тях е държавата. Страхувам се, че 
ще се помогне бързо на онези, които ще разрушат света, 
вместо да го спасят.

– Това не е първата ви визата в България. Как-
ви са впечатленията от академичната среда 

ПРОФ. ГЕОРГИОС ПЛИОС: 

Проф. Георгиос Плиос е роден в Ати-
на, Гърция. Той завършва социология 
(бакалавърска и магистърска сте-
пен) във Философския факултет 
на Софийския университет „Свети 
Климент Охридски“. През 1987 година 
там завършва докторските си изслед-
вания в областта на социологията на 
културата и масмедиите.
От 2001 година е професор в Катедра-
та по комуникации и медийни изслед-
вания на Националния и Каподистрий-
ски университет в Атина, а от 2003 
година е директор на Лабораторията 
за социални изследвания в областта 
на масмедиите. Проф. Плиос бе гост 
на катедра „Медии и обществени ко-
муникации“.

Професор Плиос: 
„Университетът 
днес е една 
от малкото 
институции, 
където може да 
се упражнява 
рационалното 
мислене.“

тук спрямо други университети, които сте по-
сетили по света? 

– Преподавал съм в университети в Португалия, Унга-
рия, Кипър, Турция и два пъти в Шанхай, както и в Ук-
райна през зимния семестър на 2013/2014 година, когато се 
случиха важни събития.

Един от проблемите, които често ми правят впечат-
ление, е достъпът до университетите. Например в Бил-
бао студентите използват персонализирани карти. В 
Гърция и в България такива изисквания липсват. В Турция 
пък трябва да си оставиш личната карта и когато изли-
заш, да си я вземеш.

Аз разбирам, че в България е задължително присъствие-
то на всички учебни дейности, както и в Кипър. Нашата 
инфраструктура не е достатъчна, за да въведем задължи-
телно присъствие, тъй като има много студенти. Някак 
си това освобождава държавата от задължението да по-
строи инфраструктура, защото това не са само сгради-
те, това са мрежите, техническата база, служителите и 
още, и още. При нас, както и при вас, от години студен-
тите работят.

Има различия и при таксите за обучение. В Гърция бака-
лавърските програми са безплатни, докато магистърски-
те често са платени. В частните университети в Кипър 
таксите достигат до 5000-6000 евро годишно. Обикно-
вено държавна поръчка са много по-малко и съответно 
плащат по-ниска такса. В много бивши социалистически 
страни е по същия начин. 

Що се отнася до инфраструктурата, наблюдавал съм 
както много добре оборудвани университети – като 
този в Киев, така и тесни пространства – например в 
Португалия или тук. Важно е и дали студентите имат 
достъп до място, където да седнат да работят. Тук, на 
партера, вие имате една доста широка част за такива 
дейности.

В Гърция обаче активността на студентите е по-из-
разена – те често протестират, рисуват графити и 
окупират кампуси. Това контрастира с наблюденията 
ми в други държави, където студентите са по-деполи-
тизирани.

Впечатление ми прави също, че нашите студенти са 
по-критични и задават малко повече въпроси. Когато 
преподавах в Киев например, никой от студентите не 
прояви интерес към това да бъде военен кореспондент – 
повечето се стремят към шоу програми. 

Гръцките преподаватели също са изправени пред 
предизвикателства. По закон трябва да работим по 6 
часа седмично, но на практика често случва да бъде по-
вече. Липсата на единна школа може също да бъде труд-
ност, тъй като при нас преподавателите са се обучавали 
в различни държави.

Важно е да отбележа, че качеството на университе-
тите невинаги зависи от икономическото състояние на 
страната. Например Великобритания разполага със 120 
университета, но само една част от тях са наистина 
едни от най-добрите в света. Въпреки че в Гърция има 
университети в топ 100 на световните класации, медии-
те често ги критикуват.

– Какво бихте препоръчали на студентите, 
които искат да се занимават с  кариера в ме-
дийната сфера? 

– Трябва да обичат това, което следват. В противен 
случай по-добре да правят нещо друго и да работят, 
защото на всички трудови пазари ситуацията е много 
сложна. Има една поговорка: „Ако обичаш това, което 
правиш, никога няма да работиш.“

Непрекъснато трябва да се четат обосновани неща, а 
не каквото и да е във Facebook. Не трябва да вземаме нито 
една социална мрежа насериозно. Трябва да четем книги, 
които анализират големите въпроси на всяко научно 
поле, а не малките. Това ще ни направи хора с широки ма-
щаби, а не малки специалисти. 

Не по-маловажно е и да се практикува някакъв спорт. 
Трябва да бъдем и медийно грамотни. Студентите 
трябва да са готови за всички платформи: печат, теле-
визия, радио и интернет.

И преди всичко да не се отказват никога. Това е дру-
га предпоставка, за да продължат напред. Внимателно 
трябва да подбираме партньорите. 

ПАВЕЛ АНГЕЛОВ
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За първи път в България най-добрите административни 
структури, доказали се с ефективност, прозрачност и 
иновативност, бяха отличени с академично признание.  
В оценката им бе използван изкуствен интелект 

Кои са най-добрите 
администрации за 2024 година

От ляво надясно: Кметът Таня Христова приема наградата от 
министъра на регионалното развитие и благоустройството 
Иван Иванов 

Отличиха Областна администрация 
Благоевград с приз „Най-добра администрация 
2024 г.“ в категория „Ефективност на 
администрацията“

Търговската марка „Най-добра 
администрация“ е притежание на УНСС от 
2024 г. Конкурсът „Най-добра администрация“ 
се провежда за първи път през 2025 г. на 
база данни за администрациите от 2024 г. 
Членове на комисията по оценяването са: 
ректорът проф. д-р Димитър Димитров 
(председател), доц. д-р Янко Христозов 
(зам.-ректор), проф. д.н. Борислав Борисов, 
доц. д-р Георги Николов (ръководител на 
катедра „Регионално развитие“), доц. д-р 
Деница Горчилова-Атанасова (ръководител на 
катедра „Публична администрация“).

Университетът за национално и световно 
стопанство притежава търговската марка „Най-добра 
администрация“

– Проф. Борисов, какви са критериите за оцен-
ка?

– На първо място, ефективност и ефикасност. Ра-
ботата на администрацията дава резултати, които 
отговарят на нуждите на обществото, като съще-
временно се използват най-добре ресурсите, с които 
тя разполага. Този критерий обхваща и устойчивото 
използване на природните ресурси, и опазването на 
околната среда. 

Следващ критерий е компетентност и капацитет. 
Капацитетът е способност за постигане на онези 
цели, които към даден момент се асоциират с разби-
рането за добро управление (виж „Принципи за добро 
управление“). 

Важно е дали администрацията работи етично, 
открито и прозрачно. Придържа ли се публичната 
администрация към високи етични стандарти като 
почтеност, честност и уважение към хората, с които 
взаимодейства. Изгражда ли доверие и гарантира ли, че 
работи за най-добрия интерес на обществото. Дейст-

ва ли по прозрачен начин, като предоставя ясна инфор-
мация за своите решения, политики и процедури. Какво 
прави, за да намали възможността за корупция.

И не последно място – иновативност. Публичната ад-
министрация отворена ли е за нови идеи и технологии, 
които могат да подобрят нейните операции и обслуж-
ване. Това включва насърчаване на творчеството и 
непрекъснато усъвършенстване.

– Тази година от над 580 администрации са се-
лектирани 74 с помощта на чатботове. Кои са 
чатботовете и защо решихте да се възползва-
те от ресурсите на изкуствения интелект?

– За първоначална селекция бяха използвани BgGPT и 
Gemini с въпроси за това кои администрации са се отли-
чили през 2024 г. с определени постижения в четирите 
области, тъй като е невъзможно да бъдат анкетира-
ни всички 580 администрации. Бяха селектирани 74 
административни структури, на които беше разпра-

ИНТЕРВЮ

Проф. д.н. Борислав Борисов от Института по икономика и 
политики на УНСС е ръководител на процеса по селектиране 
и изследване на администрациите. Той ни разказа повече за 
подбора на „Най-добра администрация“. 

тен електронният въпросник, съдържащ 28 въпроса 
в посочените области ефективност и ефикасност, 
компетентност, етичност и иновативност.

– Коя от категориите е най-трудна за оценка? 
– Всички категории са еднакво трудни за оценка и 

участват в изследването с еднаква тежест.

– Имаше ли нова категория тази година?
– Не, тъй като в този вид изследването се прави за 

първи път. Амбицията на организатора е то да стане 
ежегодно.

– Защо община Гоце Делчев беше отличена за 
активна подкрепа в изграждането на връзката 
образование–бизнес на местно ниво? С какви 
отговори/иновации си „спечели точки“? 

– Община Гоце Делчев и БТА бяха наградени от рек-
тора на УНСС за добро партньорство между бизнеса 
и образованието извън класацията на останалите 
администрации и на тях не са се присъждали точки. 
Критериите са били добрите постижения в осъществя-
ването на ползотворно сътрудничество с УНСС, което 
се изразява в много направления – учебни практики, 
медийни изяви, научни прояви и др.

КАЛИНА ГЕОРГИЕВА

В чест на своята 105-годишнина Университетът за национално и световно сто-
панство (УНСС) организира за първи път тържествена церемония по връчване на 
наградите „Най-добра администрация за 2024“. Събитието се проведе през април в 
аула „Максима“ и отбеляза началото на нова традиция, целяща да отличи най-ефек-
тивните и иновативни административни структури в България. Ректорът на 
УНСС проф. д-р Димитър Димитров подчерта значимостта на администрацията 
като „гръбнак на всяка устойчива и ефективна институционална система“ и изра-
зи увереност, че чрез тези награди ще се насърчи стремежът към професионализъм 
и етика в публичната служба. Процесът на подбор на номинираните включваше 
използването на два чатбота с изкуствен интелект, които анализираха над 580 
административни структури. След този анализ бяха избрани 74 администрации, 
които попълниха електронен въпросник с 28 въпроса, оценяващи различни аспекти 
на тяхната дейност. 

Големите победители в първия конкурс са:

Министерството на труда и социалната политика – най-добра администрация 
сред министерствата.

Националният статистически институт – най-добра администрация сред дър-
жавните агенции.

Областна администрация Перник – най-добра областна администрация.
Община Габрово – най-добра общинска администрация. 
Освен основните награди бяха връчени и специални отличия. Община Костинб-

род получи признание за най-бързо развиваща се индустриална зона и подкрепа за 
бизнеса, а община Гоце Делчев – за активна подкрепа в изграждането на връзката 
между образование и бизнес на местно ниво. Българската телеграфна агенция по-
лучи специалната награда на ректора за дигитализация и иновативни политики 
за развитие на персонала. С тази инициатива УНСС демонстрира своята ангажи-
раност към подобряване на публичната администрация и насърчаване на добрите 
практики в управлението.
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УНСС и Министерството на младежта и спорта 
подписаха меморандум за сътрудничество. Под 
документа подписите си поставиха ректорът на 
УНСС проф. д-р Димитър Димитров и министърът на 
младежта и спорта Иван Пешев.

Ректорът заяви, че сътрудничеството с 
Министерството на младежта и спорта е логична 
и необходима стъпка към изграждането на социално 
ангажирана образователна среда и допълни, че 
магистърската програма „Спортен бизнес“ вече се 
утвърждава като платформа за млади експерти, 
а това партньорство ще разшири значително 
възможностите пред тях.

Меморандумът е насочен към активно партньорство 
в сферата на образованието, спорта и младежките 
политики. Предвижда се и обмен на информация, 
съвместни събития, достъп до експертни ресурси, 
включване на представители на Министерството 
на младежта и спорта в обучителния процес и 
провеждането на инициативи в рамките на програмата 
„Спортен бизнес“.

Координатор по реализацията на меморандума 
за сътрудничество от страна на УНСС е доц. д-р 
Иван Стоилов, ръководител на катедра „Физическо 
възпитание и спорт“, а от страна на Министерството 
на младежта и спорта – Светла Георгиева, директор на 
дирекция „Спорт за всички и спорт за учащи“.

На подписването присъстваха и Стоян Андонов, зам.-
министър на младежта и спорта, проф. д-р Цветана 
Стоянова, зам.-ректор по институционално и бизнес 
сътрудничество и студентски политики, и доц. д-р 
Иван Стоилов.

УНСС подобрява условията  
за спорт за студентите с нови 
съблекални и съдийска стая

Университетът направи нова стъпка в развитието 
на спортната си база. Официално бяха открити две 
новоизградени съблекални и съдийска стая. Те са част 
от целенасочените усилия да се осигурят съвременни 
условия за спорт и активен живот на студентите.

Триумф на шампионата  
по баскетбол 3х3 в Плевен 

Баскетболистите на УНСС завоюваха златото при 
смесените тройки на Националния университетски 
шампионат 3х3 в Плевен. Отборът в състав Мартина 
Славчева, Радина Живачка, Александър Димитров и Ге-
орги Бойнов се пребори с много силна конкуренция от 
9 участващи университета и не допусна нито една 
загуба по време на турнира.

Пътят на отбора започна с трудна победа срещу 
двукратните шампиони от Софийския университет 
(СУ „Св. Кл. Охридски“). В следващите срещи от 
групата УНСС победи УАСГ и МУ – Плевен, и така 
се изправи на полуфинал срещу НСА. Увереността 
на състезателите и много високият процент от 
тройката изиграха изключително важна роля и 
нашите студенти победиха противниците си. В 
много силен и интригуващ финал УНСС отново победи 
миналогодишните шампиони от СУ и с резултат 
15:13 спечели златото. 

В провеждащия се паралелно турнир при жените 
момичетата на УНСС спечелиха бронзовите медали. 
Общо 10 университета взеха участие в надпреварата. 
Жребият прати отбора в по-силната от двете групи 
и само след една загуба от СУ момичетата се изправиха 
на четвъртфинала срещу МУ – София. След силна игра 
УНСС победи с 15:11, което класира отбора срещу 
НСА на полуфинал. Състезателките ни не успяха да 
се справят със съперниците си и тази загуба изпрати 
УНСС на малък финал срещу Русенския университет. 

Там състезателките ни не оставиха никакъв шанс 
на съперниците. Така бронзовите медали заслужено 
отидоха при момичетата на УНСС в състав Мартина 
Славчева, Анжелика Желева, Диана Несторова, Рая 
Дошева и треньора им д-р Йорданов.

„Дъжд“ от медали  
на Универсиадата в Стара Загора

Спортистите на УНСС се представиха много 
силно на тазгодишната Национална универсиада в 
Стара Загора. В турнира по бадминтон при мъжете 
Стефан Николов зае 4-тото място, докато Анжела 
Василева завоюва сребърното отличие. В бойните 
спортове също не липсваха отличия. Петър Колев 
спечели златото в кикбокса – стил лайт контакт 
до 74 килограма. В същата категория, но стил кик 
лайт контакт Росен Станчев и отново Петър Колев 
грабнаха бронзовите отличия. Баскетболните отбори 
на университета записаха ново силно състезание. 
Момичетата стигнаха до сребърните медали, като пред 
тях остана единствено отборът на НСА. Момчетата 
завършиха на 4-то място в надпреварата. Силно се 
представиха и лекоатлетите на университета. В 
комплексното класиране те завършиха на 3-то място с 
206 т., като пред тях останаха единствено отборите 

на НСА и ПУ „Паисий Хилендарски“. В дисциплината 
400 м титлата завоюва Василена Накова, а среброто 
отиде при Христина Спасова. Константин Ташев се 
окичи с бронза в същата дисциплина. При по-дългите 
дистанции София Кираджиева спечели бронз на 1500 
м. Отборът постигна и изключителни резултати в 
щафетните дисциплини. Женският отбор в състав 
Ивета Никифорова, Стефани Текерска, Христина Спа-
сова и Василена Накова спечели два сребърни медала в 
дисциплините 4 х 100 м и 4 х 400 м. Мъжката щафета 
също се представи достойно и завоюва среброто на 4 х 
400, а на 4 х 100 момчетата завършиха трети.

„Бал на спортиста 2025“  
отличи най-добрите

Балът на спортиста тази година започна с 
невероятното изпълнение на песента на Бон Джоуви 
It‘s my life на 14-годишната Елица Узунова от Центъра 
за изкуство „Зорница“.

Водещи на събитието бяха Невена Илкова, студентка 
четвърти курс в специалност „Право“, и Калоян 
Стефанов, магистър, специалност „Бизнес анализи и 
проекти“, секретар на Студентския съвет, който е 
съорганизатор на тържествената церемония в аула 
„Максима“ заедно с катедра „Физическо възпитание и 
спорт“. Те отбелязаха, че изминалата 2024 г. е била из-
ключително успешна за студентите спортисти на 
УНСС, които са завоювали над 35 медала, от които 9 
златни, 16 сребърни и 10 бронзови отличия от финали-
те на Националния университетски шампионат.

Официални гости на церемонията бяха Надежда 
Бачева, зам.-кмет „Социални дейности и интеграция 
на хора с увреждания“ в Столичната община, 
председателят на НПСС Ангел Стойков, деканът 
на факултет „Спорт“ при Националната спортна 
академия „Васил Левски“, доц. д-р Емил Атанасов, 
Васил Радивоев, изпълнителен директор на генерал-
ния партньор СИЛА БГ, и Иван Ценов, вицепрезидент 
на Българската федерация по баскетбол, мениджър на 
направление баскетбол на колички към федерацията, 
бивш министър на младежта и спорта.

От страна на УНСС сред официалните гости бяха 
зам.-ректорът по учебната дейност проф. д-р Матилда 
Александрова, зам.-ректорът по институционално и 
бизнес сътрудничество и студентски политики проф. 
Цветана Стоянова, деканът на Бизнес факултета 
проф. Георги Забунов, председателят на Асоциацията 
за университетски спорт „Академик“ доц. д-р Петър 
Зографов, заслужилият проф. д-р Георги Янков, пред-
седател на Академичния спортен клуб на преподава-
телите и служителите в УНСС, институционалният 

МИСИЯ СПОРТ

Нова програма в подкрепа на студентите  
от магистърската програма „Спортен бизнес“

Ректорът проф. д-р Дими-
тър Димитров и минис-

тър Иван Пешев подпис-
ват меморандума

Спортист 
на годината 
Мирела 
Шкумбова
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координатор по споразумението за сътрудничество с 
компанията СИЛА БГ – доц. д-р Ивайло Беев, ръководи-
тел на катедра „Икономикс“, гл. ас д-р Николай Стай-
ков, член на УС на Българската федерация по тенис, 
член на УС на Асоциацията за университетски спорт, 
управител на „Бароко спорт“.

Сред гостите бяха и изявените спортисти – 
студенти на УНСС, като Цанко Цанков –  световен 
шампион по плуване в ледени води. Елин Топузаков 
– бивш защитник на „Левски“, и Георги Пеев – 
многократен европейски и световен шампион по 
плуване за трансплантирани.

На церемонията тържествено бяха отличени най-
заслужилите спортисти и треньори на УНСС през 2024 
г.

За най-добър спортист за 2024 година беше наградена 
Мирела Шкумбова като състезател по тенис на корт, 
с треньор преподавател д-р Ива Гигова. Тя получи 
плакет и грамота от Цанко Цанков, световен шампион 
по плуване в ледени води, и подаръчен ваучер.

Отбор на УНСС за 2024 година е тимът по аеробика 
и мажоретни спортове. През изминалата година 
състезателките – студентки в УНСС, спечелиха първо 
място в Националния университетски шампионат по 
аеробика, а на провелата се Национална универсиада 
в Стара Загора мажоретният състав взе златните 
медали в дисциплините „Голяма формация“ и „Двойка 
помпони“. Приза връчи Васил Радивоев.

Надежда Бачева награди баскетболния клуб за хора 
с увреждания „Левски“, които са студенти в УНСС. 
Залата стана и аплодира на крака демонстрацията 
на националните състезатели Георги Ташев, Никола 
Хъмчев, Атила Муталиб и Мухаммед Аширков. Апло-
дисменти и грамота получи и треньорът на клуба Де-
нислав Иванов, който е и селекционер на националния 
тим.

Надежда Бачева връчи и наградата „Треньор на 2024“, 
която бе за старши преподавател д-р Милена Игнатова, 
която стои зад бляскавите успехи на мажоретния 
отбор на УНСС.

Анастасия Ваташка, дългогодишен треньор по 
спортно ориентиране, ски алпийски дисциплини и ски 
бягане, получи специалната награда на катедра „Физиче-
ско възпитание и спорт“ за големия си принос за разви-
тието на катедрата и спорта в УНСС. Наградата беше 
връчена от ректора проф. Димитър Димитров с голяма 
благодарност за постиженията на спортистите, 
които е тренирала.

Гостите на събитието видяха изпълнението на 
двойката по спортна акробатика Милица Смоленска и 
Любомир Василев, състезатели на спортен клуб „ЦСКА 
– Олимп“, Лом, и многократни шампиони, насладиха се 
на художествената гимнастика на Василена Пелтекова 
от клуб „Левски“ и на други изпълнители, които 
показаха невероятен професионализъм.

ПЕТЪР ПЕТРОВ

Отборът на УНСС по баскетбол 3х3 Новите две съблекални и съдийската стая при СК „Бонсист“

Лекоатлетите от УНСС на Универсиадата в Стара Загора

Мажоретният състав на УНСС
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Огнян ВАТЕВ

КОРЕКТОР 
Цвета НИНКОВА

В свят, в който академичната среда често се свърз-
ва със суха теория и строги аудитории, доц. д-р 
Иван Стоилов успява да вдъхне нова енергия чрез 

спорта. Той е ръководител на катедра „Физическо въз-
питание и спорт“ в нашия университет и съумява да 
съчетава академичното знание с практическия опит, 
превръщайки университетския спорт в кауза, вдъхно-
вение и път към успеха.

Освен че е старши преподавател и доктор по спорт-
ни науки, той е и визионер, който съчетава теорията 
с динамиката на реалния спортен живот. Благодарение 
на него футзалът намира своя дом в университета, а 
спортната култура излиза далеч отвъд рамките на за-
дължителните часове.

– Какво ви мотивира да се посветите 
на преподаването и научната работа в 
областта на физическото възпитание и 
спорта?

– Още от малък спортът беше нещо повече от игра – 
той ме научи на дисциплина, търпение и воля. Преминах 
през всяка една стъпка – от първите ми тренировки в 
училищния отбор, през състезанията на национално ниво, 
до дипломирането ми в Националната спортна академия. 
Спортът не просто ме изгради като атлет, той ме офор-
ми като личност. Треньорството е моята мисия.

Когато сложих край на активната си състезателна 
кариера, осъзнах едно: истинското удовлетворение идва 
от това да помагаш на другите да постигат своите 
мечти. Затова избрах да стана треньор – защото тук 
мога да предам не само техники и тактики, но и житей-
ски ценности. Най-голямата радост в тази професия е 
да видиш как един млад човек намира увереност в себе си 
и преодолява границите, които е мислил за непреодоли-
ми. Спортът е моят начин да вдъхновявам и да помагам. 
И докато има деца и млади хора, които имат мечти, аз 
ще съм там – за да им покажа, че всичко е възможно, сти-
га да работят усърдно и да вярват в себе си.

– Какви са основните предизвикател-
ства и удовлетворения, които срещате в 
работата си като ръководител на кате-
дра „Физическо възпитание и спорт“?

– Най-голямото предизвикателство днес е да запа-
лим искрата у съвременните младежи и да ги накараме 
да повярват, че университетският спорт не е просто 
състезание, а кауза, достойна за борба. Нашите студен-
ти не се състезават за пари или слава, а за нещо много 

по-ценно – да докажат, че могат да бъдат най-добри-
те в своята дисциплина, да надминат собствените си 
граници и да изградят характер чрез спорта. Удовлет-
ворението идва от успехите, които са резултат от 
упорит труд и отдаденост.

Университетският спорт е повече от медали. Това е 
възможност да оставиш следа не само в историята на 
университета, а и в сърцата на хората около теб. За мен 
лично най-ценното в тази кауза е да виждам как младите 
хора израстват не само като атлети, а и като личности.

– Кои спортове донесоха най-много отли-
чия и награди на УНСС през тази година?

– През изминалия учебен и състезателен сезон отново 
доказахме силата и духа на нашите отбори, като заво-
ювахме впечатляващи отличия на национално и между-
народно ниво. Традиционно си оставаме лидери в колек-
тивните спортове, но тази година показахме класа си и 
в индивидуалните дисциплини, което прави успехите 
ни още по-значими!

Индивидуални спортове като тенис и лека атлетика 
– нашите състезатели блеснаха с лични рекорди и злат-
ни медали в престижни турнири. Бойни спортове (джу-
до и кикбокс) – доказахме, че сме неустоими на корда и 
ринга, с титли и номинации за най-добри спортисти. 
Шахмат – стратегическото мислене на нашите играчи 
ги превърна в истински майстори на играта. Аеробика 
и мажоретни спортове – за втора поредна година три-
умфирахме на национално и международно ниво! Хармо-
нията между сила и елегантност ни направи незабрави-
ми в състезанията.

– Университетските отбори се предста-
вят успешно в спортове като баскетбол, 
волейбол, футбол, лека атлетика, тенис, 
шахмат, плуване и тенис на маса. Как от-
личавате победителите?

– Спортът обикновено е платформа, където много 
точно и ясно всеки намира своето място на базата на 
своето представяне. Който отбележи повече голове 
или пробяга по-бързо дистанцията – той е победите-
лят. Асоциацията за университетски спорт организи-
ра професионално всички състезания, а резултатите 
от тях обективно показват кой е най-добър в конкрет-
ната спортно-състезателна година.

– Може ли да споделите повече за ролята 
на треньорите и преподавателите в под-

готовката на студентите за тези състе-
зания?

– Работата на треньора и преподавателя в универ-
ситетския спорт е много по-сложна и отговорна, от-
колкото изглежда на пръв поглед. Тя не се свежда само до 
провеждане на тренировки или подбор на състезатели 
– това е истинско изкуство, което изисква проницател-
ност, търпение и дълбоко разбиране на младите хора. 
Добрият треньор е едновременно психолог, стратег и 
ментор. Неговият успех не се измерва само в медали, а в 
това колко млади хора е научил да вярват в себе си – на 
игрището и в живота. Именно тези треньори и препо-
даватели са невидимите герои зад всяка университетска 
спортна история на успех.

– Какви са целите на катедра „Физиче-
ско възпитание и спорт“ за следващите 
състезателни сезони?

– Основната ни цел е да постигаме възможно най-добри 
резултати, използвайки ефективно наличните ресурси. 
Стремим се да изградим устойчива и високоефективна 
спортна структура, която да се конкурира достойно с 
водещите университети както на национално, така и 
на международно ниво.

Вярваме, че спортът е неразделна част от цялостно-
то университетско образование и играе ключова роля в 
изграждането на дисциплина, отговорност и екипен дух 
у студентите.

Особено важна част от нашите усилия е успешното 
представяне на представителните отбори на УНСС, с 
фокус върху футзала. Убедени сме, че чрез професиона-
лизъм, последователна подготовка и добра организация 
можем да се наредим сред най-добрите университетски 
отбори в страната и да заемем достойно място и на 
международната сцена.

В тази връзка изключително значим е и проектът за 
реновиране на Спортен комплекс „Бонсист“. Успешната 
реализация на този проект ще предостави съвременна 
база, която да отговаря на високите изисквания на учеб-
но-тренировъчния процес. Новите условия ще осигурят 
по-широки възможности за развитие на студентския 
спорт и ще допринесат за създаването на модерна и 
привлекателна среда, мотивираща младите хора да бъ-
дат активни и ангажирани. Убедени сме, че с общи уси-
лия, ясна визия и целенасочена работа можем да изградим 
стабилна основа за бъдещите спортни успехи на нашия 
университет.

ИВАНА ЙОРДАНОВА

Добрият треньор е едновременно 
психолог, стратег и ментор

ДОЦ. ИВАН СТОИЛОВ: 

Нашия университет е първенец и в спорта Доц. Иван Стоилов, част от ФК „Олимпия“


